

Title (en)  
Inking device for a printing machine.

Title (de)  
Farbwerk für eine Druckmaschine.

Title (fr)  
Dispositif encreur pour une machine à imprimer.

Publication  
**EP 0028421 A1 19810513 (DE)**

Application  
**EP 80106790 A 19801105**

Priority  
US 7900948 W 19791105

Abstract (en)  
An object of the invention is to provide a method of metering ink applied by a resilient form roller (90) to a printing plate (P). A metering roller (14) and a transfer roller (12) are positioned in pressure indented relation to form an ink metering nip (N). The metering roller (14) and transfer roller (12) are rotated such that adjacent surfaces move in the same direction to form a film (104) of ink on the transfer roller (12). An ink applicator roller (10) is positioned in pressure indented relation with the resilient form roller (90) and the ink transfer roller (12). The ink transfer roller (12) is rotated such that its surface speed is less than the surface speed of the ink applicator roller (10).

Abstract (de)  
Die Erfindung betrifft ein Verfahren zum Dosieren von Druckfarbe sowie ein farbwerk für eine Druckmaschine, insbesondere für den Druck von Zeitungen, wobei Farbe von einer elastisch nachgiebigen Formwalze (90) auf eine Druckplatte (P) aufgetragen wird. Eine Dosierwalze (14) und eine Übertragungswalze (12) stehen in gegenseitigem eindrückenden Druckeingriff, um einen Farbdosierspalt (N) zu bilden. Die Dosierwalze (14) und die Übertragungswalze (12) werden so gedreht, daß sich einander benachbarte Oberflächenabschnitte in derselben Richtung bewegen, um auf der Übertragungswalze (12) einen Farbfilm (104) zu bilden. Eine Farbauftragungswalze (10) ist in gegenseitigem eindrückenden Druckeingriff mit der elastischen Formwalze (90) und der Farbübertragungswalze (12) angeordnet. Die Farbübertragungswalze (12) wird so gedreht, daß ihre Oberflächenumfangsgeschwindigkeit kleiner ist als die Oberflächenumfangsgeschwindigkeit der Farbauftragungswalze (10).

IPC 1-7  
**B41F 31/10**

IPC 8 full level  
**B41F 7/36** (2006.01); **B41F 31/02** (2006.01); **B41F 31/00** (2006.01); **B41F 31/06** (2006.01); **B41F 31/12** (2006.01); **B41F 31/36** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B41F 31/004** (2013.01)

Citation (search report)  
• DE 2916048 A1 19791031 - DAHLGREN HAROLD P  
• DE 2052806 A1 19720504 - KOENIG & BAUER SCHNELLPRESSFAB  
• US 3991674 A 19761116 - PETRI NELLO J  
• DE 1176674 B 19640827 - MIEHLE GOSS DEXTER INC  
• US 2224331 A 19401210 - WITTNEBEL ARTHUR A

Cited by  
WO03031184A1; DE10148501A1; EP0065138A1; US6886461B2; WO0187036A3

Designated contracting state (EPC)  
DE GB

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0028421 A1 19810513**; **EP 0028421 B1 19850220**; CA 1165176 A 19840410; DD 154086 A5 19820224; DE 3070223 D1 19850328; EP 0039675 A1 19811118; FR 2468464 A1 19810508; FR 2468464 B1 19850329; IT 1174316 B 19870701; IT 8050078 A0 19801104; JP S56501716 A 19811126; SE 8007730 L 19810506; WO 8101267 A1 19810514

DOCDB simple family (application)  
**EP 80106790 A 19801105**; CA 363921 A 19801104; DD 22498680 A 19801105; DE 3070223 T 19801105; EP 80900819 A 19791105; FR 8023514 A 19801104; IT 5007880 A 19801104; JP 50096980 A 19791105; SE 8007730 A 19801104; US 7900948 W 19791105